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Protokół Nr LIV/10 
 
z  s e s j i  Rady Gminy Działdowo 
odbytej w dniu 10 listopada 2010 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo 
pod przewodnictwem Mirosława Zielińskiego – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Sesja trwała w godzinach 1200  1420. 
Stan osobowy Rady wynosi 15 osób, w sesji zgodnie z listą obecności uczestniczy 
14 radnych, nieobecna – radna M.Sosnowska – lista obecności stanowi załącznik              
do niniejszego protokołu. 
 
Spoza Rady w sesji udział wzięli: 
Starosta Powiatu Działdowskiego  -  Marian Janicki 
Sylwester Jackowski                          - Radny Powiatu Działdowskiego 
Jan Kowalski                                 -  Radny Powiatu Działdowskiego 
Władysław Kubiński                           -  Radny Powiatu Działdowskiego 
Paweł Cieśliński        -  Wójt Gminy 
Jan Świniarski                  -  Sekretarz Gminy 
Beata Antoszewska        -  Skarbnik Gminy 
Grzegorz Małachowski                            -  Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej,  Planowania Przestrzennego, 
Gospodarki Gruntami i Ochrony Środowiska 

Danuta Smereczyńska                    - Kierownik Oświaty, Kultury i Zdrowia 
Mieczysława Skała                                 - Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury                  

i Sportu w Działdowie 
Bogumiła Stachowiak                             - Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej                       

w Burkacie 
Andrzej Graszk                               - Kierownik Gminnego Zakładu Usług 

Komunalnych w Uzdowie 
Bożena Ziółkowska-Wójcicka               - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Działdowie 
Sołtysi z terenu gminy, dyrektorzy szkół, przedstawiciel prasy lokalnej. 
 
Ad. pkt 1 
Przewodniczący Rady M. Zieliński powitał uczestników i na podstawie listy 
obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Ad. pkt 2 
Rada przyjęła porządek obrad jednogłośnie, po czym przystąpiła do jego realizacji                
w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu LIII Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Wolne wnioski i zapytania. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

 



 2

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku                      
od nieruchomości.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2010 r. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/380/10 z dnia 16 września 

2010 r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji na temat stanu realizacji 

zadań oświatowych Gminy Działdowo w roku szkolnym 2009/2010. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy 

Działdowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi            
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2011. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, oznaczonej Nr 283 w Uzdowie. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości w drodze zamiany. 
18. Sprawy bieżące. 
19.  Zamknięcie obrad.         
                             

Ad. pkt 3 
Protokół z LIII sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie bez odczytania. 

 
Ad. pkt 4 
Wójt Gminy P. Cieśliński złożył informację ze swojej działalności z uwzględnieniem 
wydanych zarządzeń i wykonanych uchwał Rady Gminy w okresie międzysesyjnym, 
tj. od 20 października do 10 listopada 2010 r. – informacja stanowi załącznik nr 3                    
do niniejszego protokołu.  
Wójt Gminy zaznaczył, że dzisiejszego dnia informację z działalności przedstawi              
w nieco inny sposób, podsumowując część zdarzeń, które miały miejsce w okresie 
czteroletniej kadencji. Podkreślił, że podejmowane działania miały miejsce, dzięki 
współpracy wielu ludzi. Wójt przekazał, że inwestycje realizowane w pierwszym roku 
kadencji były kontynuacją działań rozpoczętych w okresie IV kadencji. 
Poinformował, że w urzędzie funkcjonuje referat Rozwoju, Promocji, Inwestycji                  
i Zamówień Publicznych, który zajmuje się organizacją największych inwestycji                 
w gminie oraz Referat Gospodarki Komunalnej, Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami, w którego zakresie jest realizacja 
bieżących przedsięwzięć. 
Wójt Gminy przedstawił informację w zakresie wykonanych inwestycji                             
z uwzględnieniem  wielkości środków przeznaczonych na ich realizację                           
w poszczególnych latach. 
 
Ad. pkt 5 
W tym punkcie: 
Wójt złożył podziękowania pracownikom urzędu oraz radnym za współpracę. 
Podziękował również sołtysom, którzy obecnie wykonują więcej obowiązków                     
w ramach funduszu sołeckiego, stając na wysokości zadania. Dodał, że ostatnia 
kadencja jest wyraźnym przykładem wspólnego działania. 
Starosta Powiatu Działdowskiego podziękował organom gminy, wójtowi oraz 
radzie  za współpracę, podkreślając, że wypracowany system współpracy stał się 
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modelowym, który udało się przeszczepić również na inne gminy. Dodał, że 
kierowano się zasadą, opartą na założeniu, że mieszkańcy gminy są również 
mieszkańcami powiatu. Podkreślił, że inwestycje wspólnie realizowane będą służyły 
wszystkim mieszkańcom. Złożył podziękowania życząc skutecznego przejścia 
weryfikacji w zbliżających się wyborach samorządowych. 
 
Ad. pkt 6 
Skarbnik Gminy poinformowała, że przedmiotowa uchwała była omawiana                       
na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przekazała, że stanowiskiem komisji cena 
pozostała na stanowisku GUS w wysokości 37,64 zł. Wobec tego uchwała nie 
została podjęta, radni jednogłośnie odrzucili projekt uchwały w sprawie obniżenia 
średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 
Projekt stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad. pkt 7 
Skarbnik Gminy  w nawiązaniu do omawianego projektu poinformowała, że radni na 
wspólnym posiedzeniu stałych komisji rady gminy ustalili, że nie zostanie 
wprowadzona opłata od posiadania psów. W związku z powyższym uchwała nie 
została podjęta, radni jednogłośnie odrzucili projekt uchwały w sprawie opłaty                   
od posiadania psów. 
Projekt stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 8 
B. Antoszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że opłata targowa pozostaje na 
poziomie cen ustalonych w roku ubiegłym, co zostało ustalone przez radnych na 
wspólnym posiedzeniu komisji. Wobec powyższego uchwała nie została podjęta, 
radni jednogłośnie odrzucili projekt uchwały w sprawie opłaty targowej. 
Projekt stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
Ad pkt 9 
Skarbnik Gminy poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu komisji radni 
zdecydowali o podniesieniu podatku od środków transportowych o 2% w stosunku   
do stawek obowiązującym w roku ubiegłym. 
Radni jednogłośnie podjęli 
Uchwałę Nr LIV/395/10 w sprawie stawek podatku od środków transportowych. 
Uchwała stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 
 
Ad. pkt 10 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określania wysokości 
stawek podatku od nieruchomości informując również, że na wspólnym posiedzeniu 
stałych komisji rady gminy ustalono podniesienie stawek o 2%. Poinformowała, że 
stawki podatku przedstawiają się następująco: 

1) od gruntów: 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na 
sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,60 zł od 1 m2 
powierzchni, 
b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne, retencyjne lub elektrowni 
wodnych – 4,12 zł od 1 ha powierzchni, 
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c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 
0,16 zł od 1 m2 powierzchni. 

2) od budynków lub ich części: 
     a) mieszkalnych – 0,59 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
     b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 
17.51 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

    c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym – 9,27 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

   d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania 
świadczeń zdrowotnych – 4,12 zł od 1 m 2 powierzchni użytkowej, 

   e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 4,85 zł 
od 1 m2  powierzchni użytkowej, z wyjątkiem: 

- budynków gospodarczych pozostałych po przekazaniu gospodarstwa rolnego na 
skarb państwa, dla których stawka wynosi 1,12 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

- budynków gospodarczych znajdujących się na użytkach rolnych nie tworzących  
gospodarstw rolnych w rozumieniu art. 2 ust. 1 ustawy o podatku rolnym, 
pozostałych po przekazaniu gospodarstwa rolnego w zamian za  świadczenia 
uregulowane w ustawie o ubezpieczeniu społecznym rolników lub renty 
strukturalne, dla których stawka wynosi 3,26 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej. 

3) od budowli – 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust.                  
3-7 ustawy o podatkach  i opłatach lokalnych.  

Radni większością głosów podjęli 
Uchwałę Nr LIV/396/10 w sprawie określenia wysokości stawek podatku                            

od nieruchomości. 
12 osób „za” , 2 osoby wstrzymały się od głosu. 
Uchwała stanowi załącznik nr  8 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 11 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Działdowo na 2010 r. zarówno po stronie dochodowej jak i wydatkowej. 
Radny K. Niewidziała zapytał o przyczynę zmiany wysokości środków                                
z przeznaczeniem na parking w Burkacie. 
Wójt Gminy poinformował, że nie udało się pozyskać pozwolenia na budowę, wobec 
czego wykonano tyle prac, na ile było to możliwe, a środki zostaną przesunięte, aby 
mogły zostać wykorzystane na inny cel.  
Radni jednogłośnie podjęli  
Uchwałę Nr LIV/397/10 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2010 
r 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 
Ad pkt 12 
B. Antoszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że przedmiotowa uchwała, wiąże 
się z koniecznością dokonania poprawki w uchwale podejmowanej we wrześniu               
w sprawie zmian w budżecie gminy Działdowo. 
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Radni jednogłośnie podjęli 
Uchwałę Nr LIV/398/10 w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/../10 z dnia 16 
września 2010 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy o godz. 12.30 ogłosił przerwę w obradach, o godz. 
13.00 wznowiono obrady. 
 
Ad pkt 13 
Kierownik D. Smereczyńska poinformowała, że przedmiotem projektu uchwały jest 
przyjęcie przez radnych informacji na temat stanu realizacji zadań oświatowych. 
Wyjaśniła, że nowelizacja ustawy wprowadziła obowiązek przedstawiania informacji 
radzie gminy, które obrazują m.in. koszty poniesione na kształcenie uczniów, 
informacje o strukturze i kosztach zatrudnienia jak również raport na temat wyników   
z przeprowadzonych egzaminów. 
Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr  LIV/399/10 w sprawie przyjęcia informacji na temat stanu 
realizacji zadań oświatowych Gminy Działdowo w roku szkolnym 
2009/2010. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad. pkt 14 
Wójt Gminy poinformował, że przedmiotowa uchwała, zgodnie z ustawą jest 
podejmowana każdego roku. Dodał, że w naszej gminie nie ma ona zastosowania 
bowiem realizacja wielu zadań przekazywana jest gminnych jednostkom 
organizacyjnym, jednak taki program powinien zostać opracowany. 
Radni jednogłośnie podjęli  

Uchwałę Nr LIV/400/10 w sprawie uchwalenia programu współpracy 
Gminy Działdowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi            w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2011. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 15  
Kierownik G. Małachowski przedstawił projekt uchwały w sprawie pozbawienia 
statusu pomnika przyrody. 
Poinformował, że projekt był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. 
Wyjaśnił, że Zarząd Dróg Wojewódzkich wystąpił o wycinkę 3 drzew na trasie 
Rychnowo-Działdowo. Jednak, aby zostały usunięte rada gminy musi wyrazić zgodę 
na zniesienie statusu pomnika przyrody, po wcześniejszym uzgodnieniu tej kwestii             
z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska w Olsztynie. Poinformował,                 
że RDOŚ wyraził zgodę na wycinkę 2 drzew, na 3 nie uzyskano zgody. 
Radni jednogłośnie podjęli   
Uchwałę Nr LIV/401/10 w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 16 
Kierownik G. Małachowski poinformował, że przedmiotowa uchwała dotyczy zbycia 
nieruchomości o powierzchni 16 arów – rola, która zgodnie z operatem została 
wyceniona na kwotę 8.608 zł.  
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Radni jednogłośnie podjęli   
Uchwałę Nr LIV/402/10 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 
przetargu nieruchomości gruntowej, oznaczonej Nr 283 w Uzdowie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
Ad  pkt 17 
Kierownik G. Małachowski omówił projekt uchwały informując, że dotyczy 
nieruchomości położonych w Gnojenku. Wyjaśnił, że gmina chce nabyć dwie działki 
od Państwa Kozikowskich będące drogami w zamian, za które przekaże działki          
o powierzchni ok. 1 ha- rola i nieruchomość o pow. 0,05 ha. Poinformował, że jeśli 
dojdzie do transakcji Państwo Kozikowscy będą zobowiązani wpłacić na rzecz gminy 
kwotę 6 984 zł, wynikającą z różnicy w cenie działek.  
Radni jednogłośnie podjęli  

Uchwałę Nr LIV/403/10 w sprawie nabycia nieruchomości w drodze zamiany. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
Ad pkt 18 
Radny Rady Powiatu Działdowskiego W. Kubiński podziękował radnym za 
wzajemną współpracę wspominając początki V kadencji i zmiany, jakie nastąpiły w 
trakcie                jej trwania życząc powodzenia w zbliżających się wyborach. 
Kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych, M. Skała,  A. Graszk,                           
B. Stachowiak  złożyli kwiaty na ręce Przewodniczącego M. Zielińskiego, 
dziękując radnym za współpracę i pomoc  w czasie czteroletniej kadencji. 
Kierownik M. Skała złożyła podziękowania również radnemu Krzysztofowi 
Niewidziała. 
Dyrektor Zespołu Szkół w Księżym Dworze U. Cieślińska oraz Dyrektor 
Publicznego Gimnazjum w Burkacie  M. Lorkowska wręczyły pamiątkowe 
statuetki radnym nieobecnym na balu samorządowym: Teresie Majorowskiej oraz 
Mariannie Pałuba składając podziękowania za współpracę. Statuetkę wręczono 
również                                radnemu K.  Niewidziała. 
Sekretarz Gminy J. Świniarski nawiązując do zbliżających się wyborów  
samorządowych omówił zasady głosowania. Wyjaśnił, na jakich kartach oddaje się 
głosy i w jaki sposób zaznacza swój wybór. Poinformował, kiedy głos jest ważny                 
a kiedy nie. Następnie poprosił o przekazanie przdstawionych informacji 
mieszkańcom gminy. 
Wójt Gminy podziękował radnym V kadencji za wzorową pracę  i wzajemne 
wspieranie się. Podkreślił, że była to wzorcowa rada i życzyłby takiej każdemu 
wójtowi czy burmistrzowi. Szczególne podziękowania skierował do radnych nie 
ubiegających się o ponowne kandydowanie: Państwu Barbarze i Karolowi Lipowskim 
oraz Marii Sosnowskiej. Wójt Gminy podziękował także M. Zielińskiemu jako 
Przewodniczącemu Rady Gminy za sprawne przeprowadzanie sesji i łagodzenie 
konfliktów a Wiceprzewodniczącym Rady Gminy za wspieranie Przewodniczącego. 
Ponadto, podziękował za współpracę radnym Rady Powiatu Działdowskiego.  
Mirosław Zieliński Przewodniczący Rady Gminy w imieniu wszystkich radnych 
złożył podziękowania sołtysom, życząc powodzenia w kolejnych wyborach. 
Podziękował również radnym powiatu za wsparcie i pomoc w realizacji wielu 
przedsięwzięć                    na rzecz naszej gminy, dyrektorom szkół, kierownikom 
gminnych jednostek organizacyjnych, Sekretarzowi Gminy za pomoc oraz wzajemną 
współpracę                        w okresie trwania kadencji.  

 



 7

Przewodniczący  Rady Gminy wraz z Wiceprzewodniczącymi D. Stempką                                
i D. Zakrzewską złożyli kwiaty na ręce Wójta Gminy P. Cieślińskiego dziękując za 
wyrozumiałość i współpracę, życząc dalszego poparcia w zbliżających się wyborach. 
M. Zieliński podziękował również pracownikom urzędu pomagającym w organizacji 
prac rady gminy Annie Baszczewskiej oraz Marcie Patalon.  
 
Ad pkt 19 
Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący M. Zieliński o godz. 14.20 
zamknął LIV Sesję Rady Gminy. 
 
     Protokołowała:              Przewodniczył: 
    Marta Patalon                           Mirosław Zieliński 
       /referent/                                         /Przewodniczący Rady Gminy/ 

 


